



Tao Zhang

Beijing

+86 10 8516 4255
tao.zhang@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Corporate compliance
- Technology, media and telecoms
- Life sciences and healthcare
- Intellectual property
- Dispute resolution

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Dr. Tao Zhang's practice focuses on patent litigation, patent prosecution and invalidation, patent searches, patent transactions, and other IP-related counseling. He has extensive experience in providing legal services to both domestic and multinational clients. Before joining Han Kun Law Offices, Dr. Zhang practiced with CCPIT Patent and Trademark Law Office as deputy director of the patent litigation department for five years and as a senior patent attorney for seven years.

Dr. Zhang has helped many industry-leading clients to obtain patents in China, and provided a variety of legal services, including drafting and responding to office actions, prior art searches, freedom-to-operate searches and analysis, and consulting.

Dr. Zhang has successfully represented many clients before the China National IP Administration and the courts in various patent invalidation, administrative litigation, and civil infringement cases. He is frequently in charge of handling large and complex cases and is widely recognized and trusted by his clients for obtaining excellent results.

EDUCATION

Dr. Zhang received a bachelor's degree in Mechanical Engineering in 1998 and a Ph.D. degree in 2003 from Tsinghua University.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar
Member of the PRC Patent Bar

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



张涛

北京

+86 10 8516 4255
tao.zhang@hankunlaw.com

业务领域

- 公司合规
- 科技、媒体和电信（TMT）
- 生命科学与健康
- 知识产权
- 争议解决

工作经历

张涛博士的执业领域包括知识产权诉讼、知识产权相关争议解决、知识产权交易以及专利申请、无效、检索和相关咨询。他在服务跨国企业和国内企业方面都有丰富的经验。在加入汉坤之前，张博士曾在一家领先的专利代理机构担任资深专利代理人超过七年并担任专利诉讼和咨询部门的负责人近五年，其工作内容全面覆盖专利申请、无效、检索以及知识产权相关诉讼。

张博士曾代表众多业界领先的国内外公司处理各种专利事务，包括撰写申请、答复审查意见、现有技术检索、FTO 检索和分析以及各种咨询。

张博士还曾代表许多客户在国家知识产权局和各地法院审理的多起专利无效、行政诉讼和民事侵权诉讼案件中取得过胜利成果。他多次在大型复杂案件中担任主要办案人和组织者，屡次帮助客户获得了优秀的结果，获得所服务客户的广泛赞扬和信赖。

教育背景

张涛博士于 1998 年获清华大学工学学士学位（机械制造和自动化专业），于 2003 年获清华大学工学博士学位（机械设计专业）。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格
中华人民共和国专利代理师资格

工作语言

中文、英文